
Protokół  nr 15/2013 
 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej odbytego w dniu  24 października 2013 roku  o godz.13
00   

w 
 
sali posiedzeń Urzędu Miejskiego  w Poniecu.

 

 

 

W posiedzeniu  uczestniczyli : 

1.  Andrzej        Zieliński                                Przewodniczący  Komisji 

2.  Małgorzata  Danielczak                             Zastępca   Przewodniczącego Komisji 

3.  Jadwiga       Syrko                                      Członek  Komisji 

4.  Zdzisław     Zdęga                                      Członek Komisji 

6.  Jacek          Widyński                                 Burmistrz Ponieca  

7.  Robert        Pisarczyk                                 Kierownik GZWiK 

Nieobecny był Radny Krzysztof Matecki. 

 Przewodniczący Komisji Andrzej Zieliński dokonał otwarcia posiedzenia, powitał  

przybyłych członków komisji, a w ich imieniu przybyłych gości. Poinformował, że tematem 

dzisiejszego posiedzenia jest: 

1. Kontrola realizacji inwestycji uwzględnionych w budżecie gminy za I półrocze 2013 roku. 

2. Kontrola wydanych zaleceń przez Komisję Rewizyjną od początku kadencji. 

 

Ad. 1. Inspektor Urzędu Miejskiego Zdzisław Ambroży przedstawił informację o realizacji 

inwestycji uwzględnionych w budżecie gminy za okres pierwszego półrocza 2013 roku.  

1. Przebudowa ul. Prusa i części ul. Sienkiewicza w Poniecu. 

Dnia 6 marca 2013 roku odbył się przetarg na przebudowę ul. Prusa i części ul. Sienkiewicza w 

Poniecu. W przetargu uczestniczyło 12 oferentów wybrano ofertę firmy- Przedsiębiorstwo 

Drogowe „DROGBUD” Gostyń Sp. z o.o., 63-800 Gostyń, Grabonóg  69b. 

Cena netto – 188 438,90 zł ; Cena brutto – 231 779,85 zł. Termin wykonania zadania do 30 

czerwca 2013 roku.  Dodatkowo Spółka Gazownicza z Poznania wymieniła sieć gazową na w/w 

odcinku drogi. I w związku z tym zadanie zostało wykonane do dnia 30 lipca 2013 roku. 

2.Budowa Wiejskiego Centrum Rekreacji Wypoczynku w Miechcinie wykonana przez Zakład 

Usług Leśnych Koszyczarek Hieronim Lubonia 48 64-120      Krzemieniewo za kwotę 68.878,85 zł 

– całkowite koszty zadania wyniosły  108 837,33  zł  ( koszty łączne z dokumentacją wykonanej 

budowy  w roku 2012 ). 

 

3. Dnia 26 czerwca 2013 roku odbył się przetarg na budowę trasy turystycznej Poniec – 

Janiszewo. W przetargu uczestniczyło 2 oferentów wybrano ofertę firmy- Leszczyńskie 

Przedsiębiorstwo Robót Drogowo – Mostowych Sp. z o. o.,  ul. Energetyków 6, 64-100 Leszno 

Cena netto – 875 252,26 zł ; Cena brutto – 1 076 560,28zł. Termin wykonania zadania do 30 

września  2013r.  Trasa długości 2227 mb o szr. 3 m  

Zadanie dofinansowane w wysokości 462. 583 zł z działania  413 Wdrażanie lokalnych strategii 

rozwoju PROW lata 2007-2013 dla operacji, które odpowiadają warunkom przyznania pomocy w 

ramach działania Odnowa i rozwój wsi. 

 

4. W ramach prac  związanych z przebudową odcinka drogi powiatowej w Rokosowie ułożono 

chodnik na odcinku 273 mb. Wykonawcą było Przedsiębiorstwo Drogowo – Transportowe 

„DROGTRANZ” Andrzej Paradowski ul. Witosa 8, 56-200 Góra za wartość netto – 68 050,73 zł ; 

Cena brutto – 83 702,40 zł  (w przetargu uczestniczyło 3 oferentów ). 
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5. Przebudowa drogi  gminnej w m. Dzięczyna 

Przedsiębiorstwo Dróg i Ulic Leszno Sp. z.o.o.64-100 Leszno ul. Bema 33. 

Cena netto 60.101,31 zł , cena brutto 73.924,61 zł. termin wykonania do 30 sierpnia 2013r. 

Złożono 2 oferty. 

 

6. Odnowa i nadanie nowych funkcji zdekapitalizowanym budynkom poszpitalnym 

poprzez stworzenie Przedszkola Samorządowego w Poniecu -  wybrano firmę 

Architektoniczno-Budowlaną Restauracji  Zabytków Architektom Leszek Peljan , Leszek 

Link Spółka Jawna,    ul. Rynek 4a,   67-200 Głogów,  cena netto – 3.768.719,84 zł cena 

brutto 4.635.525,42 zł. 

Termin wykonania zadania do 30 czerwca 2014r. ( uczestniczyło w przetargu 11 oferentów ). 

 

7. Przebudowa nawierzchni Rynku w Poniecu 

Złożono 9 ofert    -  przetarg został unieważniony,  ponieważ najtańsza oferta  przekraczała 

możliwości płatnicze zamawiającego. 

 

8. Remont nawierzchni odcinka drogi gminnej w Sarbinowie. Wartość robót   –  7995,- zł- 

wykonała Usługi Drogowo-Budowlane TYM-BUD Paweł Muszyński, ul. Przylesie 10, 56- 

200 Góra.  

 

9. Przebudowa chodnika w Sarbinowie – droga gminna. Wartość robót na kwotę   –  

29 145,90  zł, wykonała P.H.U. „DUET” Marek Pietrzak, 63-900 Rawicz, ul. Hallera 16. 

 

10. Wyczyszczenie i pogłębienie stawu w Śmiłowie w celu uporządkowania terenu przy 

stawie w Śmiłowie za kwotę netto –  32.500 zł + 23% VAT tj. brutto – 39 975,- zł wykonała 

firma Usługi Transportowe Piotr Goplański,  Pomykowo 19, 64-130 Rydzyna.       

 

Kończąc swoją wypowiedź, stwierdził, że  od czerwca  br. do chwili obecnej wykonanie prac 

inwestycyjnych zmieniło się znacząco. 

 

Ad. 2. Kierownik GZWiK Robert Pisarczyk przedstawił informację dotyczącą realizacji 

następujących zaleceń Komisji Rewizyjnej skierowanej do GZWiK. Ich realizacja 

przedstawia się następująco: 

 

1. wymiana dwóch skoordynowanych wywietrzników na budynku oczyszczalni 

     - skorodowane wywietrzniki na budynku oczyszczalni zostały wymienione na nowe  

     wykonane z PCV, 

 

2. wymiana  skoordynowanych osłon  na zbiorniku retencyjnym -  wykonano, 

 

3. naprawa bramy od pomieszczenia odwadniania osadu oraz uzupełnienie płytek  

    posadzkowych  w pomieszczeniu stacji zlewnej -  prace zostały wykonane, 

 

4. wprowadzenie  opłaty abonamentowej   za wodomierze  z uwzględnieniem ich  

    wielkości  - Zakład zrezygnował z wprowadzania opłaty abonamentowej za wodomierze z 

    uwzględnieniem jego wielkości na co pozwala ustawa z dnia  7 czerwca 2001 roku o  

    zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, dlatego że byłoby  

    to krzywdzące  dla odbiorców, którzy zużywają mało wody,   
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5. zakup małej koparki do 2 ton wagi z wysięgnikiem do 2 metrów  -  nie dokonano  

    z  powodu  braku środków, 

 

6. zakup przenośnego agregatu do przepompowni  na terenie Ponieca – agregat został  

    zakupiony, 

 

7. rozważenie możliwości pobierania opłat za odłączanie  i powtórne podłączenie wody 

    - zakład  rozważył możliwość  pobierania opłat  za odłączenie i powtórne   podłączenie  

     wody,   stwierdzono, że nie będzie  pobierał   za to opłat,  ponieważ sytuacje te zdarzają  

     się rzadko,  najczęściej dotyczą  osób zalegających z płatnościami, od których trudno  

     wyegzekwować   należność chociażby główną, 

     

8.  nadzorowanie na bieżąco podłączeń do sieci kanalizacyjnej szczególnie w  

     miejscowościach gdzie pobudowano nową sieć kanalizacyjną, 

 

9. okresowe zadymianie sieci by wyeliminować podłączenie do sieci kanalizacji sanitarnej 

    wód opadowych ( rynny dachowe, obejścia) – z akład realizuje na bieżąco, 

 

10. w związku z niewspółmiernym  zużyciem wody i zrzucanych ścieków przez  

      mieszkańców  Drzewiec  dokonano sprawdzenia szczelności  studni rewizyjnych oraz 

      rurociągu  ( kamera ),  gdyż zachodzi podejrzenie,  że rurociągi  zbierają wodę  

      gruntową, 

 

11. podjęto działania  na rzecz  uszczelnienia  sieci kanalizacyjnej, która w okresie  

     obfitych opadów, roztopów i podtopień spełnia rolę kanalizacji deszczowej, co można  

     wnioskować z przyrostu ilości ścieków w tym okresie, 

 

12. w przypadku nieuiszczania  opłat za pobieraną wodę i zrzucane ścieki dokonywane są  

  odcięcia wody, o których informowany jest na bieżąco Burmistrz oraz sanepid. 

 

13. analizowane są indywidualne przypadki nie podłączania się do sieci  ( nie płacenia za 

      ścieki ) przez odbiorców  wody szczególnie  z miasta Poniec, gdzie sieć kanalizacyjna 

      funkcjonuje już od kilku lat. Do odbiorców, którzy nie podłączyli się do sieci   

      kanalizacyjnej zostały wystosowane odpowiednie pisma. Żądanie dokumentów  

      rachunków   za wywożone ścieki nie jest prawnie umotywowane. 

 

14. Zakład na bieżąco dyscyplinuje odbiorców wody i zrzucających ścieki do terminowego  

       uiszczania należnych opłat poprzez: 

       - doliczanie zaległości wraz z należnymi odsetkami, 

       - regularne wystawienie wezwań do zapłaty, 

       - obciążenie notami odsetkowymi ( dotyczy podmiotów ), 

       - realizowanie odcięć, 

       - w przypadku, gdy inne sposoby nie przynoszą efektu zakład kieruje sprawę do sądu i    

         komornika.  

 

Przewodniczący Komisji Andrzej Zieliński poinformował, że na posiedzeniu w dniu 7 

listopada 2012 roku komisja zgłosiła wniosek w sprawie: 

- wynajęcia firmy zewnętrznej w celu przeprowadzenia kontroli poboru wody wśród losowo   

   wybranych mieszkańców wsi i miasta na przykład 1 wioska i 3 ulice w mieście 

- dokonywania okresowych przeglądów hydrantów w gminie. 
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Kierownik GZWiK  Robert Pisarczyk poinformował, że  zakład  wykonuje okresowe 

przeglądy  hydrantów  w gminie. Natomiast  nie przeprowadzono  kontroli poboru  

wody  wśród  losowo wybranych mieszkańców  wsi  i ulic w mieście. 

 

Na posiedzeniu w dniu 18 stycznia 2011 roku Komisja poruszyła następujące kwestie: 

1. udrożnienia rury betonowej przy posesji p. Zbigniewa Polaszyka, 

2. oznakowania przejścia dla pieszych na drodze w Śmiłowie obok świetlicy i placu zabaw, 

3. wykonania barierek na ulicy Piaskowej obok posesji pani Henryki Pierzchała dla   

    zwiększenia bezpieczeństwa dzieci często wybiegających na ulicę, 

4. zmiany godzin zapalania oświetlenia ulicznego – rano za długo świecą się lampy, (pod                            

    wieczór wcześnie zapalają się lampy), 

5. podwyższenia barierek na ul. Bojanowskiej przy moście obok byłej mleczarni, 

6. wykonania barierki obok stawu w Łęce Wielkiej do krzyżówki w kierunku Łęki Małej, 

7. likwidacji koszy na plastiki – jaka będzie alternatywa, 

8. zorganizowania na terenie gminy odbioru odpadów wielkogabarytowych i sprzętu   

    elektronicznego co najmniej 2 razy w roku przez Miejski Zakład Oczyszczania. 

 

Burmistrz Ponieca  Jacek Widyński  omawiając sposób realizacji  powyższych zaleceń 

poinformował, że  ich realizacja  przedstawia się następująco : 

1. udrożnienie rury betonowej przy posesji p. Zbigniewa Polaszyka, 

2. barierki na ulicy Piaskowej obok posesji pani Henryki Pierzchała dla  zwiększenia  

    bezpieczeństwa dzieci często wybiegających na ulicę, 

3. zmieniono godziny  zapalania oświetlenia ulicznego,     

4. zlikwidowano kosze na plastiki, 

5. organizowany   jest 2 razy w roku odbiór  odpadów wielkogabarytowych i sprzętu   

    elektronicznego   przez Komunalny Związek  Gmin Regionu Leszczyńskiego.  

Realizacja pozostałych   wniosków  wymaga wyrażenia zgody Komisji Bezpieczeństwa przy 

Starostwie  Powiatowym w Gostyniu. 

 

W wolnych głosach   Burmistrz Ponieca  Jacek Widyński przedstawił    projekt uchwały w 

sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za 1 dt przyjmowaną jako podstawę do naliczania 

podatku rolnego na 2014 roku. Po  przedyskutowaniu  propozycji stawki podatku rolnego  i 

wysłuchaniu wyjaśnień Burmistrza Ponieca  członkowie komisji  obecni na posiedzeniu 

wyrazili  pozytywną  opinię   w sprawie  obniżenia na terenie Gminy Poniec  średniej ceny 

skupu  za 1 dt  żyta ogłoszonej   w komunikacie  Prezesa GUS – przyjmowanej   jako 

podstawę  do naliczania podatku rolnego na 2014 rok z kwoty  69,28 złotych za 1 dt do kwoty  

55,00 złotych za 1 dt. 

.  

Przewodniczący Komisji  Andrzej Zieliński  w  związku z wyczerpaniem  tematyki  

podziękował wszystkim członkom i gościom  za udział  i dokonał zamknięcia posiedzenia.  

 

Podpisy członków komisji : 

 

Zieliński             Andrzej                                                                 _______________ 

Danielczak         Małgorzata                                                            _______________ 

Matecki              Krzysztof                                                              _______________ 

Syrko                 Jadwiga                                                                  _______________   

Zdęga                Zdzisław                                                                _______________ 

     


